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29. nci&embet- 
pecilni k 
tepubiike
Drugo zasedanje Avnoja v 
Jajcu leta 1943 je s svojimi 
zgodovinskimi sklepi uteme
ljilo Jugoslavijo, kot novo 
socialistično državo. AVNOJ 
je svoje zgodovinske sklepe 
sprejel, ko so v Evropi fa
šistične tolpe povzročale trp
ljenje in razdejanje, ko je 
bilo odpiranje tako imeno
vane druge fronte v Evropi 
samo želja, ko so enote Rde
če armade še krvavele na 
svojem ozemlju in ko je bilo 
do popolne osvoboditve naše 
domovine še leto in pol su
rovih borb in naporov ...

cU&em

cleLaaceni in
cLeLaakam,
kak&t tudi
paMdunim
pti^atei^etn,
i&kcen&

če6titam&
k dnenu
tepublike!



KONGRES ZVEZE 
SINDIKATOV 
SLOVENIJE USPEŠNO 
ZAKLJUČIL DELO
Predkongresna aktivnost sindikal
nih organizacij je dobila prizna
nje na kongresu v Mariboru, ki je 
zaključil z delom dne 26. 10. 1978. 
Razprava o gradivih je obogatila 
dokumente. Po obsežnih pripra
vah je bila dosežena enotnost do 
vseh vprašanj, ki so bila v obrav
navi.

dosežen napredek v sleherni os
novni organizaciji. Vsaka se je 
vključila v priprave in tudi oceni
la v kolikšni meri je izvajala na- 
lloge. Poudarek je bil na tistih 
vprašanjih, ki jih je bilo treba 
rešiti v posamezni sredini. V večji 
meri se je tako utrjevala tudi od
govornost.

OSNOVNO ORGANIZACIJO 
MORAMO ŠE NAPREJ 
UTRJEVATI

Vse dosedanje delo je pokazalo, 
da je uspešnost delovanja sindi
kalnih organizacij odvisna od 
dobre organiziranosti in aktivno
sti v osnovni organizaciji. Zato je 
med nalogami prva — nadaljnje 
utrjevanje dela in aktivnosti v os
novni organizaciji. Če povzamemo 
oceno dela pri nas, ki je bila na
pravljena na 2. konferenci 10. ok
tobra 1G'78 ugotovimo, da je bil

9. kongres 
zveze 
sindikatov 
Slovenije

Na 9. kongresu je Vinko Hafner, 
predsednik republiške zveze sin
dikatov na kratko povzel vse na
loge, ki so pred nami v nasled

njem obdobju. V kakšni meri bo
mo v posamezni sredini te ures
ničili bo odvisno od zavzetosti 
vseh članov in ne samo vodstev 
osnovnih organizacij. Akcija torej 
še ni zaključena. Na podlagi op
ravljene ocene dosedanjega 
dela smo sprejeli dopolnjen pro
gram. Ta vsebuje vse tiste naloge, 
za katere smo se že dogovorili in 
nove, ki naj prispevajo k večji us
pešnosti gospodarjenja in poglab
ljanja samoupravnih odnosov.

SPREJETE DOKUMENTE 
NAJ SPOZNA VSAK ČLAN 
SNIDIKATA

Sprejeti dokumenti so osnova za 
naše delo v naslednjem obdobju, 
zato je nujno, da se vsi z njimi 
dodobra spoznamo. To seznanja
nje mora biti organizirano in to 
skrb morajo prevzeti sindikalne 
organizacije. Sedaj smo tudi v pri
pravah na volitve vodstev' v or
ganizacije Socialistične zveze de
lovnega ljudstva. Ugotovljeno je, 
da se člani sindikatov premalo 
vključujejo v delo tam kjer živijo. 
Ker je v dokumentih govora tudi 
o tem moramo analizirati kakšne 
so razmere v posamezni organiza
ciji. Člani so dolžni prevzemati 
delo tudi na terenu.

T. P.

NAŠ DEVETMESEČNI OBRAČUN
SKUPNI PRIKAZ 
DO DINOS

Obračun ob tretjem tromesečju 
letošnjega leta smo zaključili z 
dobrimi rezultati. Letos se zaradi 
posebnega prizadevanja sicer obi
čajni »dopustovski« izpad ni po
javil.
Količinsko presegamo lanskoletne 
rezultate za 6 %>, za 1 c/o pa je pre
sežen tudi plan. Celotni prihodek 
je za 16 °/o večji od lanskega in 
kar za 8 odstotkov večji od pla
niranega. Dohodek smo v delovni 
organizaciji presegli za 29 °/o na 
preteklo obračunsko obdobje in 
13 °/o na planiranega. Zaradi zni
žanja davka na dohodek so se 
družbene obveznosti znižale za 8 
odstotkov. Čisti dohodek se je po

večal za 28 odstotkov ali 18 od
stotkov na planiranega. Sredstva 
za osebne dohodke so se zvišala 
za 24 odstotkov, skupna poraba za 
8 odstotkov in sredstva za aku
mulacijo za 41 odstotkov. Pov
prečno število zaposlenih je bilo 
za 3 odstotke manjše kot leto po
prej.
Kazalci izkazovanja rezultatov 
dela delavcev in poslovanja ce
lotne delovne organizacije kažejo 
zadovoljivo sliko in usklajenost. 
Dohodek na delavca je za 33 od
stotkov večji kot v enakem ob
dobju leta 1977 in 19 odstotkov 
boljši kot je bil planiran. Doho
dek je bil v primerjavi z uporab
ljenimi poslovnimi sredstvi za 29 
odstotkov boljši. Čisti dohodek na 
delavca je bil za 32 odstotkov več

ji, akumulacija v primerjavi z do
hodkom za 4 odstotke boljša, s či
stim dohodkom za 5 odstotkov 
boljša in v primerjavi z uporab
ljenimi poslovnimi sredstvi za 35 
odstotkov boljša kot preteklo le
to. Osebni dohodki in sredstva 
skupne porabe na delavca so za 26 
odstotkov večji ter čisti OD na 
delavcev za 28 °/o večji kot pre
teklo leto.

Povprečni osebni dohodek bo v 
DO po izplačilu razlik 6.683,95 din, 
kar je v okviru povprečja trgo
vinskih organizacij v občini Ljub
ljana Bežigrad.

Določila 140. člena zakona o zdru
ženem delu imamo usklajena, kar 
pomeni, da je naša delovna orga
nizacija poslovala v redu.
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Spominska fotografija Dinosovih tekmovalcev na II. delavskih športnih 
igrah INOT 78

TOZD PRIPRAVA ODPADNIH 
SUROVIN

Realizacija v blagovnem prometu 
TOZD POS je v celokupnem de
vetmesečnem prometu tako koli
činsko kot vrednostno zelo dobra. 
Zlasti je bil odličen promet za 
poletne mesece, kjer v letošnjem 
letu ni bilo očitnega padca v rea
lizaciji kot je bilo v prejšnjih po
letnih obdobjih. V veliki meri lah
ko pripišemo poslovne uspehe vse 
bolj in bolj samoupravnemu do
govarjanju na sestankih strokov
nega sveta, ki so v začetku vsa
kega meseca. Na teh sestankih so 
poslovodje seznanjeni z doseženi
mi rezultati prejšnjega meseca, s 
planom tekočega meseca in s tre
nutno problematiko naše predelo
valne industrije, ki občasno us
tavlja dobave ali zahteva pospe
šene dobave in podobno. Dogo
varjamo se o akcijskih prijemih 
za pripravo in odpremo blaga z 
medsebojnim solidarnostnim sode
lovanjem v pregledu strojnih 
zmogljivosti in priprave vložka 
sekundardnih surovin. Dogovor 
zajema tudi strojno opremo in 
transportna sredstva, ki so za na
še boljše delo pri odkupu, skladi
ščenju in predelavi zelo pomemb
na in jim bomo morali tudi v bo
doče posvečati še več pozornosti. 
Za nadaljnji porast zajemanja od
padkov in predelavo le-teh v se
kundarne surovine bomo morali 
imeti usposobljena vsa transport
na sredstva in predelovalne na
prave, da bomo kos povečanim 
zahtevam naše industrije. 
Sredstva za OD so se povečala za

24 odstotkov, za skupno porabo za 
7 odstotkov in sredstva za akumu
lacijo za 37 odstotkov. Obseg sred
stev za OD pa ni mogel biti v ce
loti razdeljen na osebne dohodke, 
ker bi se porušilo razmerje ka
zalcev uspešnosti dela delavcev 
temeljne organizacije. Tako je či
sti dohodek na delavca večji za 
31 %, osebni dohodek in sred
stva skupne porabe na delavca pa 
za 25 odstotkov. Dohodek na de
lavca je večji za 23 odstotkov, 
akumulacija z amortizacijo v pri
merjavi s povprečno uporabljeni
mi sredstvi pa za 28 odstotkov.

TOZD REGENERACIJA 
TEKSTILA

V tretjem tromesečju so bili re
zultati poslovanja zelo dobri in 
zato so se tudi povprečni rezultati

poslovanja v prvih devetih mese
cih, v primerjavi s prvim pollet
jem 1978 dvignili. Količina proda
je je kljub nekaterim izpadom v 
poletni sezoni porasla.
Porasel je tudi celotni prihodek 
glede na enako obdobje 1977 za 
15 odstotkov, glede na plan pa za 
7 odstotkov. Tudi razlika v ceni 
je porasla glede na enako lansko 
obdobje za 23 odstotkov in glede 
na plan za 13 odstotkov.
Celotni prihodek ter razlika v ce
ni, ki vključujeta tudi proizvodne 
storitve kažeta dober rezultat, če
mur je delno vzrok tudi minimal
na neplačana realizacija. Zelo sta 
porasla dohodek in čisti dohodek 
še zlasti izraženo na delavca, kar 
kaže na veliko rast produktivno
sti, ekonomičnosti in rentabilno
sti, kar je bilo v regeneraciji 
tekstila vedno problematično. 
Poleg same storilnosti delavcev pa 
seveda vplivajo na rezultate tudi 
drugi faktorji, ki nam krojijo do
ločeno proizvodno problematiko. 
Tako nam gibanje nabavnih in 
prodajnih cen narekuje izločati 
nekatere odpadne materiale iz 
proizvodnje; na izločitev nekate
rih drugih pa vpliva širša politika 
prodajnega tržišča. V veliki meri 
skrbimo, da izpadle materiale na
domestimo z drugimi, rentabil- 
nejšimi.
V letošnjem letu nam je spre
memba deviznega režima, pri uvo
zu krp povzročila izpad nabave 
okrog 25 ton, pri katerih imamo 
naj večjo razliko v ceni. To utegne 
negativno vplivati na rezultate 
poslovanja v četrtem tromesečju, 
kljub temu pa še vedno z opti
mizmom pričakujemo najmanj se
danjo rast.

Iztržili smo osem diplom in pokal
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ENOMESEČNO TEKMOVANJE — 
IZRAZ SPREJEMANJA 
KONGRESNIH ZAKLJUČKOV
Na seji konference osnovnih organizacij sindikata DO DINOS 
TOZD Priprava odpadnih surovin, ki je bila 10. oktobra 1978, 
je bil med drugimi sprejet tudi sklep o enomesečnem tekmova
nju vseh naših poslovnih enot in skladišč. Tekmovanje zajema 
naslednji dve nalogi:
1. urejenost skladišč in urejenost transportnih poti,
2. urejenost okolice skladišča.

Za organizacijo tekmovanja je konferenca imenovala komisijo v 
sestavi:
Predsednik:
Danilo JANČIČ — Ljubljana.
Člani:
Peter URŠIČ — Maribor,
Miha SRAKAR — Ljubljana,
Franc ZUPANC — KRANJ 
Slavko LUZAR — Novo mesto.

Tekmovanje poteka od 2. do 30. novembra 1978, kot ena izmed 
akcij v okviru priprav na 9. kongres sindikatov Slovenije in 8. 
kongres sindikatov Jugoslavije ter kot izraz podpore im spreje
manja kongresnih zaključkov.
Rezultati tekmovanja bodo objavljeni v naslednji — novoletni 
— številki našega glasila.

PROBLEM 
KRP IN 
NUJNOST 
UVOZA
V TOZD Regeneracija tekstila se 
pripravljamo na nov proizvodni 
program za tekstilni obrat Ljub
ljana, ki je povezan z izgradnjo 
novega skladišča. Realizacijo no
vega programa predvidevamo leta 
80/81.
Naša glavna dejavnost bo ostala 
do takrat oskrbovanje industrije s 
čistilnimi materiali in sortiranje 
industrijskih tekstilnih odpadkov, 
katere prodajamo na domače in 
tuje tržišče.
Čistilne krpe nam predstavljajo v 
letnem planu velik del, približno 
40 %> celoletnega prihodka, kar pa 
je le 13 °/o planirane količine, iz 
česar je razvidno, kako velik 
vpliv ima vsak izpad pri nabavi 
tega materiala.
V letu 1977 smo v TO Ljubljana 
predelali približno 176 ton čistil

nih krp, od katerih smo nabavili 
iz uvoza ca. 82 ton ali 46,5%. V 
devetih mesecih letošnjega leta 
smo predali ca. 120 ton in plani
ramo do konca leta 170 ton krp. 
Z letošnjim letom je režim uvoza 
krp prešel iz prostega uvoza na 
režim uvoza po blagovnih konti- 
gentih, vsled česar smo že v za
četku leta vložili pri Zvezni gos
podarski zbornici prošnjo za odo
britev blagovnega kontigenta za

Igrišča v poreški Zeleni laguni

uvoz ca. 70 ton materiala za krpe, 
ki pa ni bil odobren, tako kot tu
di ne za ostale jugoslovanske upo
rabnike.
Pred končno razdelitvijo konti
genta je bilo možno koristiti 
avans na uvoz preteklega leta in 
tako smo uvozili ca. 45 ton krp. 
Na domačem tržišču predvideva
mo nabaviti do konca leta ca. 100 
ton, kar da za letošnje leto skupaj 
zagotovljenih količin 145 ton. 
Vsled prepovedi uvoza je prišlo do 
izpada nabave ca. 25 ton krp. Ta
ko se nam zaloga nepredelanih 
krp zaskrbljujoče manjša. Mora
mo se dodatno angažirati pri pri
dobivanju čistilnih materialov iz 
domačih virov.
Že v letošnjem letu smo se pove
zali z RO RK, da bi njihovo akcijo 
usmerili tudi v pridobivanje ma
terialov za predelavo v čistilne 
krpe. Toda akcija je še vedno po
tekala po ustaljeni metodi. Prido
bili smo le ca. 13.000 kg tekstilne
ga blaga za krpe, kar predstavlja 
13 %> celotne dosedaj predvidene 
količine.
Poskušali smo tudi z manjšimi ak
cijami v nekaterih šolah, vendar 
tu nastopajo problemi higiene in 
pomanjkanje prostorov za zbira
nje krp.
Dosedanja organizacija zbiranja 
teh krp nam ne prinese zadostne 
količine iz domačih virov, istočas
no tudi naš občan ni osveščen 

kaj predstavlja krpa, ki jo zavrže. 
Vse to nas sili v to, da pridobi
vamo krpe iz uvoza in s tem do
segamo planske cilje.

Nadja GREGORČIČ
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IZ VELENJA

IVAN KOLIČ, namestnik direktorja DO METIS REKA, ki je v imenu 
svoje delovne organizacije prevzel odgovornost za II. delavske športne igre 
INOT 78 v Poreču; ACA GALIC, direktor INOT BEOGRAD V okrilju ka
terega se odvijajo naša skupna športna srečanja; STANE MANCINI, vodja 
področja za poslovno organizacijo in računovodstvo v delovni skupnosti DO 
DINOS in vodja naših tekmovalcev na II. delavskih športnih igrth INOT 78

— V Velenju smo zaprosili na 
osnovi naše idejne skice Za
vod za urbanizem, da izdela 
projektno dokumentacijo za 
zunanjo ureditev našega skla
dišča. Sedaj namreč daje na
še skladišče znak neurejenosti 
napram okolici in že večkrat; 
smo bili opozorjeni, če tega ne 
uredimo, da nas bodo preselili 
na novo lokacijo, kjer pa bi 
bili vezani na večje transport
ne stroške ter brez možnosti 
priključitve na industrijski 
tir.

Dopisujte
v glasilo!

Odpoved najemne 
pogodbe za poslovne 
prostore na Parmovi 33 
in preselitev v nove
V mesecu juniju letos nas je obi
skal pomočnik sekretarja repub
liškega sekretariata za pravosod
je, organizacijo uprave in prora
čun. Seznanil nas je z nič kaj raz
veseljivo novico, saj nam je pri
šel odpovedati najemno pogodbo 
za poslovne prostore naše delovne 
skupnosti v Ljubljani.
Omenjeni sekretariat je namreč 
lastnik vseh prostorov na Parmo
vi 33. Pokazal nam je pismeno 
stališče koordinacijske komisije 
Izvršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije, da je potrebno izseliti 
vse organizacije združenega dela, 
ki zasedajo poslovne prostore up
ravnih zgradb republiških orga
nov. Stališče je bilo utemeljeno z 
nujnost načrtne ureditve pro
storske problematike upravnih or
ganov v naslednjem letu.
V daljšem razgovoru smo pomoč
nika republiškega sekretarja se
znanili z našimi dosedanjimi na
pori, da pridemo v lastne prosto
re oziroma, da smo prav v letoš
njem letu kupili lastne poslovne 
prostore, ki pa žal še niso vselji
vi. Na tej podlagi smo dosegli

sporazum, da bomo lahko zadnji, 
ki se bo moral izseliti iz Parmove 
33. Na privolitev pomočnika se
kretarja na takšen sporazum je 
vplivalo tudi to, da je naša delov
na organizacija naj starejši najem
nik njihovih prostorov in da smo 
redni plačniki najemnine. 
Dogovorili smo se, da je dokončni 
izselitveni rok 31. 3. 1980. Razgo
vori so pismeno potrjeni. Rok je 
pomaknjen v leto 1980, saj vemo,

da so izvedbeni roki v gradbeni
štvu dokaj nerealni.
Izvajalec gradbenih del Gradis je 
v zamudi za nekaj mesecev, če
prav bi moralo po pogodbi odbora 
končati svoje delo do 1. 4. 1979. 
Naši novi poslovni prostori, kjer 
bodo delali delavci, ki združujejo 
svoje delo v delovni skupnosti in 
delavci vodstva TOZD Priprava 
odpadnih surovin, bodo še vedno 
na območju SOB Ljubljana Beži
grad, v neposredni bližini nove 
Ekonomske fakultete in Centra za 
dežele v razvoju, oziroma v poslo
vni coni, ki se sedaj imenuje BS 
101/2.
Kakšen komentar naj damo v zve
zi s tem dogodkom?
Morda naslednji: Ljubo doma,
kdor ga ima, ali — lahko tistim, 
ki imajo lastno streho nad glavo.

Vladimir KRALJ
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SREDER
STROKOVNI OGLED NAPRAVE 
ZA RECIKLIRANJE JEKLENIH 
ODPADKOV V FRANKFURTU

Gospodarska zbornica Slovenije oz. njena komisija za zaščito 
okolja, inženiring Smelt Ljubljana in naša delovna organizacija, 
kot direktno zainteresirana in specializirana za recikliranje od
padnih surovin, so sporazumno organizirali ogled sodobnih na
prav za recikliranje tipa šreder v Frankfurtu, v dneh od 4. do 6. 
10. 1978. Ime šreder izhaja iz angleške besede »to shred" in po
meni trganje. Na omenjenem postrojenju se v glavnem opravlja 
recikliranje odsluženih avtomobilov, lahko pa se naprava upo
rablja tudi za odpadke bele tehnike, emajlirane pločevine in 
druge jeklene odpadke.
Ogled je bil osnova priprav za odločitev o investiciji. Celotni 
elaborat bo opravil Smelt kot strokovna inženiring organizacija.

VSE VEČJE KOLIČINE KJERKOLI ODVRŽENIH ODSLUŽENIH AV
TOMOBILOV IN BELE TEHNIKE V SLOVENIJI IN IZ TEGA IZHA
JAJOČE ONESNAŽEVANJE OKOLJA NA ENI STRANI TER PO
MANJKANJE KAKOVOSTNIH JEKLENIH ODPADKOV IN BARV
NIH KOVIN NA DRUGI STRANI, SO SPODBUDILI SKUPNO MISEL 
ZA NAČRTNO REŠEVANJE TE PROBLEMATIKE V SR SLOVENIJI.

Razgovore in študijski ogled smo 
opravili v mestu Frankfurt in 
okolici ter prišli do novih spo
znanj v razvoju dejavnosti sekun
darnih surovin. Kratek opis in po
membnejši zaključki študijskega 
potovanja so naslednji:
— Firma Walter Trapp in firma 
Nagel iz Frankfurta imata v okvi
ru dejavnosti — priprave in pre
delave odpadnih surovin — šre
der naprave z 2000 I<M (KM — 
konjska moč) v Ebenhausenu pri 
Miinchnu in v Frankfurtu. Letos 
in v naslednjem letu pa razširja 
svoj obseg poslovanja z novimi 
zmogljivostmi in sicer gradi še eno 
napravo s 4000 KM.
Razen tega imata omenjeni firmi 
v Frankfurtu, skupno z glavnim 
dobaviteljem opreme, tehnologije 
in znanja za šreder naprave Ne- 
wellom iz Texasa, še poseben ob
rat za sortiranje barvastih kovin 
in ostankov, ki ostanejo v proiz
vodnem procesu po izločitvi jekle
nih odpadkov (barvne kovine, de
li plastike, ostanki gume). Ta 
skupni obrat deluje na principu 
flotacije (težka voda na osnovi fe- 
rosilicija — v takšni tekočini 
barvne kovine plavajo, jekleni od
padki, ki so težji, pa ne zaradi če

sar lahko vse ločeno odvajamo iz 
nje) in predeluje ostanke iz pri
bližno 20 šrederjev, oddaljenih tu
di do 800 in več km. Tako upo
rablja tudi ostanke predelave iz 
dežel Skandinavije.
— Ogledali smo si šreder — 2000 
KM, ki zelo lepo predela belo teh
niko (barva in emajl odpadeta) in 
stare odslužene ali karambolira- 
ne osebne avtomobile ter karose
rije takšne kot so, z gumami in tu 
in tam s pogonskim motorjem. 
Pred uporabo demontirajo le aku
mulatorje, prebijejo bencinski 
tank in karter, da odteče olje. 
Zmogljivost šreder — 2000 KM 
pri proizvodnji 13 efektivnih ur 
dnevno in 20 dni mesečno je 325 t 
na dan, kar znaša 6500 ton meseč
no oz. 78.000 ton letno. V tej to- 
naži je 72% jeklenih odpadkov in 
3 % barvnih kovin. Vložek torej 
znaša približno 100.000 ton starih 
avtomobilov oz. drugih jeklenih 
odpadkov primernih za šreder, v 
času enega poslovnega leta.
— Tako reciklirani jekleni od
padki in barvne kovine so kako
vostne in čiste. Iščejo jih v nem
ških železarnah in livarnah, kakor 
tudi drugod v deželah zahodne Ev
rope, predvsem v severni Italiji.

Poudarim lahko, da v naši repub
liki uvažamo velike količine je
klenih odpadkov, zato bi pridob
ljene sekundarne surovine iz šre
der naprav pomenile tudi precej
šen devizni prihranek.
Firmi Trapp in Nagel zbereta 1/4 
vložka sami, razliko pa kupujeta 
na celotnem področju Zahodne 
Nemčije, kakor tudi iz sosednje 
Avstrije. Tako imata v organiza
ciji zbiranja starih avtomobilov 4 
prevozne stiskalnice z zmoglji
vostjo 100 ton na dan, štiri ko
lesne nakladalce, 8 vlečnih kami
onov in 11 specialnih 25-tonskih 
prikolic za dovoz do šreder napra
ve.
— Eden bistvenih problemov za 
celotno postrojenje šreder naprav 
v Sloveniji bo pravilna in hkrati 
efektna organizacija zbiralno pre
delovalnih centrov, kar pomeni 
stiskanje starih avtomobilov v pri
merno obliko za transport do pre
delave. Lokacija tega postrojenja 
zahteva priključek na železniško 
in cestno omrežje in mora imeti 
primerno površino za skladiščenje 
vložkov kakor tudi proizvodov 
pripravljenih sekundarnih suro
vin. Zadostuje 25 do 30.000 m2. 
Važna odločitev je tudi pogonska 
energija bodisi električna ali die- 
sel. Mnenja sem, da bi bila pri
merna centralna lokacija za Slo
venijo na industrijskem področju 
mesta Ljubljane ali pa v indust
rijski coni proti Litiji.
— Sestavni del šreder problema
tike je tudi ustrezna zakonodaja, 
ki ščiti okolje in stimulira prede
lavo vseh vrst odpadnih surovin. 
Za recikliranje odsluženih avto
mobilov je v Zahodni Nemčiji ta 
zakonodaja zelo dobra. Izdelana 
je po posameznih pokrajinah ter 
se hitro dopolnjuje glede na čas v 
katerem živimo. Mislim, da nas 
prav na področju tovrstne zako
nodaje čaka v Sloveniji in na rav
ni celotne Jugoslavije še mnogo 
oz. največ dela.
Za zaključek naj poudarim, da so 
v Sloveniji že ustrezni pogoji (ra
ven gospodarske rasti, osebni 
standard, ekološke razmere) za 
planiranje in izgradnjo šreder na
prave, zato bi jo morali čimprej, 
kot sodobno postrojenje osvojiti 
na ravni republike. Na osnovi te 
ugotovitve bi morali to napravo 
zgraditi z združevanjem sredstev 
in ustreznimi krediti za pospeše
vanje razvoja dejavnosti zbiranja,
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priprave in predelave odpadnih 
surovin. Šreder naprava pa po
meni tudi velik napredek pri var
stvu okolja, in precejšen prihra
nek deviznih sredstev, saj bi lah
ko sedanji uvoz sekundarnih su
rovin, za potrebe livarn in žele
zarn, zmanjšali.
Skupna naloga Gospodarske zbor
nice Slovenije, Smelta in Dinosa 
je torej, da pridemo od študije 
čimprej k dejanju. Do uresničitve 
zamisli bi moralo priti v obdobju 
1983—1985, ali morda celo prej.

Vladimir KRALJ

UDELEŽENCI STUDIJSKEGA POTOVANJA SO BILI:

GOSPODARSKA ZBORNICA SLOVENIJE, predsednik komisije za 
varstvo okolja, Miloš Polič.
SMELT LJUBLJANA, direktor sektorja za investicijsko izgradnjo, 
Alojz Požun, svetovalec Marijan Ivanc.
DINOS LJUBLJANA, direktor delovne organizacije, Vladimir Kralj, 
vodja komercialnih poslov TOZD Priprava odpadnih surovin, Danilo 
Jančič in predsednik delavskega sveta delovne organizacije Ervin 
Malešič.

Priprave na planiranje 
potreb investicijske 
opreme
Bliža se leto 1979 in s tem tudi 
možnosti kritja novih potreb po 
investicijski opremi. Radi bi vam 
svetovali, da se boste lažje odlo

čili pri sestavljanju predlogov za 
nabavo:
Brez potrebne mehanizacije ne 
bomo kos našim količinskim ob

vezam, zato bi bilo potrebno pri 
predlogih za nabavo upoštevati 
predvsem nakup
— stiskalnice za železo,
— tovornih vozil z dvigali in
— skladiščnih dvigal.

Trenutno je možno dobiti na do
mačem tržišču le stiskalnico za 
železo RIKO S-125. Dogovora, da 
bi doma proizvajali večje stiskal
nice ki bi bile podobne Arnoldovi 
S-150, v letu 1979 ni pričakovati. 
Z nabavo vozil z montiranimi dvi
gali ne bo problemov. Rok do
bave je 6 mesecev.
Težave bomo imeli pri nakupu 
skladiščnih dvigal. Prirejena dvi
gala Javornik-7, ki jih izdeluje 
LIV Postojna, niso primerna za 
vsako skladišče. Drugih doma ni 
mogoče nabaviti.
V letu 1977 smo nabavili dvigala 
Kriiger L-240. Rezultati enoletne 
uporabe so pokazali, da bi ta od
govarjala. če bi nekatere tehnične 
pomanjkljivosti popravili Ravno 
pri L-240 so tuji strokovnjaki 
ugotovili, da je bilo ravnanje z 
dvigali skrajno malomarno in ne
strokovno. Moramo se vprašati, 
kje so vzroki za slabo vzdrževa
nje opreme? Verjetno so za slabo 
vzdrževanje opreme krivi naši 
strojniki in odgovorne osebe po 
poslovalnicah.
Mnenja smo, da bo treba istočas
no z nabavo opreme pridobiti tu
di strokovni kader, ki bo sposoben 
opravljati in vzdrževati zaupano 
opremo.

ing. Anton Golja

Ni bedak, kdor ne zna brati. 
Bedast je tisti, ki misli, da je 
vse res, kar prebere.

IVO ANDRIC
Naše kegljačice. Spodaj Nevenka Jankovič, Sonja Jeraj, Sonja Rahne, vse 
tri iz Ljubljane. Zgoraj: Truda Jamnik iz Bohove, Lela Jovičevič, Ana Roj- 
šek, obe iz Ljubljane
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O NASI DEJAVNOSTI 
NA TELEVIZIJI

Dne 19. oktobra 1978 ob 20. uri je bila na ljubljanski televiziji 
oddaja V ŽIVO, z naslovom: »VAŠA GNADA KRUHA STRADA«. 
V oddaji so sodelovali:
Tovariš Šuster iz predsedstva Zveze sindikatov Slovenije: tovariš 
Banovec iz Zavoda za plan SR Slovenije; Cegnar iz Biološke 
fakultete; dr. Japelj iz Znanstveno raziskovalnega inštituta Nu
klearnega inštituta in Tovarne zdravil Krka; tovariš Frideršek, 
direktor pekarne »Roglja« iz Slovenskih Konjic; Tovariš Kralj, 
direktor delovne organizacije Dinos; tovariš Kranjc, 
direktor TOZD Javna higiena, Ljubljana; tovariš Knez, direktor 
delovne organizacije Novoles iz Novega mesta; tovariš Ban, kme
tovalec iz okolice Novega mesta iti tovariš Mikeln, pisatelj.

Izbor za sodelovanje v tej oddaji 
je predlagala Gospodarska zbor
nica Slovenije, kar zanesljivo ve
lja za gospodarske organizacije. 
Gledalci te televizijske oddaje so 
iz naslova in začetka oddaje do
bili vtis, da bo beseda V ŽIVO 
tekla le o kruhu, ki ga imamo 
hkrati preveč in premalo. Kruha v 
Jugoslaviji zavržemo letno za 
okoli pol milijarde starih dinar
jev medtem, ko si nekateri zame- 
tavanje kruha v pravem pomenu 
besede, vsekakor ne morejo pri
voščiti.
Ta oddaja se je kmalu prevrgla v 
razpravo, ki ji je bil naslov ozi
roma »kruh« le simbolika.
Kruh v prenesenem pomenu be
sede namreč mečemo proč tudi s 
slabim gospodarjenjem, nesmotr
nimi investicijskimi vlaganji, z 
razsipništvom, z brezobzirnim od
nosom do ponovne uporabe že 
uporabljenih surovin, z neodgo
vornim odnosom do okolja v ka
terem živimo itd.
In ko je razprava prešla v to pod
ročje nam je šele bilo jasno zakaj 
v odaji nastopajo tudi takšni 
funkcionarji kot je npr. naš direk
tor, Vladimir Kralj.
Po mnenju televizije same in 
mnogih, ki so oda j o gledali je bil 
predstavnik naše delovne organi
zacije s svojim izvajanjem zani
miv in odkrit, čeprav v časovni 
stiski ni vedno dokončal misli, ki 
jo je začel razvijati. Prepričani 
smo lahko, da je televizijska od
daja V ŽIVO o kruhu in »kruhu« 
predstavljala tudi za našo delov
no organizacijo in za našo panogo

sploh — »naših pet minut«. Pre
ko Vladimirja Kralja smo »teh 
naših pet minut« izkoristili v ze
lo primerni obliki in vsebini, v za
dovoljstvo organizatorjev oddaje 
in v korist jasnejšim pogledom 
družbe kot celote do dela in prob
lemov naše dejavnosti. S tem pa 
tudi v naše zadovoljstvo.
V nadaljevanju objavljamo nekaj 
izvlečkov iz razprave Vladimirja 
Kralja, ki smo jo posneli na ma
gnetofonski trak.

(citati niso dobesedni, temveč no
vinarsko obdelani)

. .. Poskušal bom razgovor spelja
ti na drugi tir. Kruh, kot motiv za

nocojšnji razgovor nam ponuja 
tudi vprašanja kot so: kje je naša 
gospodarska raven, kakšen je naš 
standard, kakšne so ekološke raz
mere, kakšno je razsipništvo ali 
odmetavanje kruha ...
... Če gledamo na kruh dobesed
no, potem so moji predhodniki do
bro govorili, sam pa bi postavil 
vprašanje, kaj je, kje je naš ju
trišnji kruh in kaj pomeni odvr
žen kruh v zvezi z našo vzgojo. 
Ta miselna povezava se mi zdi 
pomembna...
.. .V dejavnosti, kot je naša ima
mo res opraviti z odpadki, toda 
tu je še pojem — koristni odpad
ki. Mi zbiramo koristne odpadke, 
kar je drugi pojem, tretji pa je 
— priprava, obdelava koristnih 
odpadkov do takšne mere, da po
stanejo — sekundarne surovine 
in ponovno uporabne v industri
ji...
... Kruha ne zbiramo, čeprav ga 
ne bi bilo težko, kolikor bi bila 
tehnologija naše živilske industri
je na taki stopnji, da bi ga lahko 
koristno uporabila . . .
... Tudi Jugoslovani bi lahko, ta
ko kot ponekod v drugih državah, 
zbrali 92 Qlo uporabnih odpadnih 
surovin, če bi bila naša zavest o 
koristnosti koristnih odpadkov na 
tako visoki stopnji kot ponekod 
drugod, ali če bi z zakonsko pri
silo uredili vprašanja zbiranja ... 
. . . Naša delovna organizacija živi 
od dohodka, ki ga ustvarja z de
lom. Skrbimo za tolikšen doho
dek, da si zagotovimo osebne do-

Okrepčilo (Radenska) im čestitke v odmoru med nogometno tekmo
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Naša nogometna ekipa

hodke, enostavno reprodukcijo in 
da lahko malo, vendar odločno 
premalo, vlagamo v razširjeno re
produkcijo ...

. . . Zbiramo tisto, kar je mogoče 
ovrednoteno vrniti industriji, kaj 
bi pa še lahko zbirali, če bi bili 
vzgojeni drugače, bi se dalo govo
riti. V nekaterih državah vzhoda 
in zahoda zbirajo več vrst in več
je količine koristnih odpadkov na 
glavo prebivalca, kot pri nas, to 
je res, čeprav smo v Sloveniji na
sproti drugim našim republikam 
v precejšnji prednosti...
... Tudi pri nas v Jugoslaviji zbe
remo 92 °/o odpadnega blaga, ki 
nastaja v rednem ciklusu proiz
vodnje, ne velja pa to za odpad
ke, ki nastajajo doma . ..
.. . Da naša dejavnost ne bi ved

no capljala za napredkom proiz
vodnje, smo se v naši republiki, v 
Gospodarski zbornici Slovenije, 
odločili, da ustanovimo Poslovno 
skupnost za vse tiste, ki delajo na 
zbiranju uporabnih odpadnih su
rovin. Borza odpadkov za tiste od
padke, za katere pri nas še ni os
vojen tehnološki proces predelave, 
že deluje ...
... Na vprašanja, ki so prispela od 
gledalcev oddaje, tako odgovar
jam. Res je odkupna cena stare 
pločevine okrog 30 starih dinar
jev in res je naša prodajna cena 
okrog 70 s. din. Toda to je cena 
posebej pripravljene odpadne plo
čevine, stisnjene v paket s takšno 
specifično težo, da se v električni 
peči pri topljenju doseže najbolj
ši učinek. V takšen paket je vlo
ženo veliko našega ročnega in 
strojnega dela . ..
. . . Zakaj ne pridemo po papir, ko 
nas kdo pokliče? Ne bom zagovar
jal organizacije v kateri delam.

Tudi to se lahko zgodi. Toda pri 
nas nismo rešili osnovnih sistem
skih vprašanj, zlasti ne glede zbi
ranja odpadnega papirja, ki ga 
zbira Rdeči križ, tudi preko nas. 
Čeprav o tem ne govorim rad naj 
povem, da dobi Rdeči križ 50 sta
rih dinarjev za kilogram zbrane
ga papirja. Zbiratelju, npr. naši 
organizaciji torej ostane kakšnih 
20 s. din za odkupne stroške, stro
ške nakladanja, prevoza, sortira
nja itd....
. . . Tudi pri nas načrtujemo na
predek zbiranja in predelave upo
rabnih odpadnih surovin, toda žal 
še vedno le načrtujemo. Potrebno 
se je vprašati kaj bomo storili z 
zavrženimi starimi avtomobili, 
hladilniki, štedilniki itd. Drugod 
imajo za takšno blago velike tr- 
galne stroje, šreder imenovane, ki 
vse to granulirajo ...
. . . Anglija npr. je rabila 50 let, 
da papirja, tekstila in organskih 
odpadkov ne meče proč, oziroma

Naši vlečejo vrv

v eno posodo, ampak papir in 
tekstil odlaga v posebne vreče in 
oddaja ...
.. . Tudi mi delamo na tem, skup
no z ljubljanskimi komunalci. Z 
ozirom na našo mentaliteto lah
ko pričakujemo prve rezultate le
ta 1900, ali morda že leta 1985 ... 
... Sodelovanje med znanostjo in 
gospodarstvom je slabo. Mi smo 
glede sodelovanja čutili preporod 
šele nedavno, ko smo prišli do za
kona o ravnanju z odpadnimi su
rovinami. Šele tedaj je prišlo do 
odziva in sodelovanja z znanstve
no raziskovalnimi institucijami. 
Šele sedaj, izhajajoč iz lastnih 
problemov in prakse, študijsko 
pristopamo k takšni tehnologiji, 
ki jo bomo rabili npr. leta 1985 ... 
. . . Naš najboljši jutrišnji dan, naš 
boljši jutrišnji kruh, zahteva tudi 
racionalnejše sestankovanje. Pre
den mi pridemo od besed do de
janj, preteče preveč časa ...

Stane KOMAN

O KULTURI
IZ SINDIKALNEGA KONGRESA

.. . Kje razvojni programi tozdov 
in ozdov le površno ali le na videz 
vsebujejo tudi programe razvoja 
kulturnega življenja delavcev, kje 
so bili kulturni dogodki le občas
ni, naključni ali celo vsiljeni od 
zunaj? Tam, kjer člani sindikata 
ali vsaj vodstva sindikalnih or
ganizacij še niso spoznali, da je 
kultura način življenja, ki člove
ka notranje bogati, osmišlja nje
gova prizadevanja in ga usposab
lja za življenje, delo in samou
pravljanje .. .
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Iz zasedanj delavskih svetov de
lovne organizacije:
— Na zasedanju dne 28. 2. 1978 je 
delavski svet obravnaval zaključni 
račun za leto 1977 ter potrdil popra
vek vrednosti drobnega inventarja, 
obračun amortizacije osnovnih sred
stev, obračun letnega odpisa sred
stev sklada skupne porabe, revalo
rizacijo osnovnih sredstev iz sklada 
skupne porabe za leto 1977 ter olaj
šav v prispevkih za sklade posloval
nice Koper.
— Na zasedanju dne 6. 4. 1978 je de
lavski svet sprožil postopek za spre
jem samoupravnega sporazuma o te
meljih plana, delitve dohodka in či
stega dohodka za leto 1978 ter od
ločil, da se izvede referendum za 
sprejem tega samoupravnega spora
zuma dne 21. 4. 1978.
— Na zasedanju dne 3. maja 1978, 
ko je delavski svet zasedal skupaj 
z delavskim svetom TOZD Priprava 
odpadnih surovin, TOZD Regenera
cija tekstila in Delovne skupnosti je 
delavski svet razpravljal O' periodič
nem obračunu za prvo tromesečje 
leta 1978 in ocenil, da je ugodne po
slovne rezultate po tem obračunu 
pripisati boljši organizaciji dela in 
da bo v naslednjih obdobjih potreb
no še intenzivnejše gospodarjenje za 
realizacijo sprejetih planskih smer
nic.
— Na zasedanju dne 21. julija 1978 
je delavski svet razpisal za 5. sep
tember referendum za sprejem sta
tuta delovne organizacije, za spre
jem sprememb temeljnega plana za 
leto 1978, za pristop k poslovnemu 
združenju INOT ter volitve v samo
upravno delavsko kontrolo delovne 
organizacije. Imenoval je tudi 7- 
člansko komisijo za šport, rekreaci
jo in kulturo in 5-člansko komisijo 
za dodeljevanje stanovanj in stano
vanjskih kreditov delavcem. Sprejel 
je prečiščen pravilnik o delu in na
logah, ki se opravljajo v okviru po
slov zunanjetrgovinskega prometa 
ter o pogojih, ki jih morajo izpol
njevati delavci TOZD Priprava od
padnih surovin za opravljanje po
slov zunanjetrgovinskega prometa.
— Na zasedanju dne 31. julija 1978 
je delavski svet obravnaval pollet
ni periodični obračun za leto 1978, ki 
so ga sprejeli delavci TOZD Pripra
va odpadnih surovin, TOZD Rege
neracija tekstila in Delovna skup
nost delovne organizacije, sklepal je 
o dodelitvi stanovanjskih kreditov 
delavcem in o predlogu vezave sred
stev za stanovanjske kredite pri 
Ljubljanski banki.
— Na zasedanju dne 20. 9. 1978 je 
delavski svet ugotovil, da so delav
ci z referendumom na dan 5. sep
tembra sprejeli vse predloge delav
skega sveta z dne 21. julija 1978 ter 
sprejel dodatne sklepe o dodeljeva
nju stanovanjskih kreditov delav
cem, hkrati pa sklenil, da se pri 
Ljubljanski banki najame za kredi
tiranje stanovanjske izgradnje pri 
Ljubljanski banki po posameznih 
pogodbah 960.000 din in 1,920.000 din.

(Nadaljevanje prihodnjič)

DRUGE DELAVSKO-ŠPORTNE IGRE ORGANIZACIJ 
ZA PREDELAVO IN PROMET INDUSTRIJSKIH ODPADKOV

»INOT 78«

Delovni organizaciji »METIS« iz Rijeke je bila letos zaupana 
organizacija II. delavsko-športnih iger »INOT 78«, in sicer od 6. 
do 8. oktobra v Poreču, v Istri. Igre so bile organizirane v poča
stitev 30-letnice priključitve Istre k Jugoslaviji.

Sodelovalo je 16 delovnih organizacij. Udeležencev je bilo 
504. Naša športna ekipa je bila sestavljena iz 41 delavcev iz sko
raj vseh poslovalnic.

Tudi tokrat se je organizator znašel pred izredno kratkim 
rokom za organiziranje takšne prireditve. Pred enakim proble
mom so se znašli tudi udeleženci iger, vendar so kljub temu 
dobro potekale. Pogoji tekmovanj so bili popolnoma enaki kot 
na prvih delavsko-športnih igrah v Makarski. Ugotovljeno pa je 
bilo, da bo treba organizacijo III. iger še izboljšati: tekmovalni 
pogoji in kriteriji bodo morali biti bolj natančno opredeljeni.

Naša ekipa je osvojila pokal in 8 diplom.
Stane Mancini

REZULTATI
ŽENSKE EKIPE

»INOT 78« »INOT 77«
mesto točke mesto točke

1. »DINOS« Ljubljana 64 4 29
2. »METIS« Rijeka 62 9 9
3. »OTPAD« Split 61 1 40
4. »UNIJA« Zagreb 58 6 15
5. »OTPAD« Skopje 55 2 34
6. »INOS« Beograd 38 8 10
7. »NOVA SIROVINA«

Banja Luka 24 5 27
8. »SUROVINA« Maribor 21 10 8
9. »SIROVINA« Sisak 19 7 12

10. »OBNOVA« Osijek 17 niso sodelovale
11. »23. OKTOBAR« Novi Sad 11 zadnje 7
12. »SIROVINAPROMET«

Sarajevo 9 niso sodelovale

Naši šahisti. Slavko Luzar iz Novega mesta, Zdravko Zorko iz Ljubljane in 
Djuro Vojin iz Ljubljane
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OKROGLA MIZA
Več kot štirideset udeležencev okrogle mize — predstavnikov 
naše dejavnosti, predstavnikov nekaterih komunalnih organiza
cij in drugih dejavnikov, ki jim je skrb čistost okolja, so se 
zbrali za okroglo mizo na temo »OBVEZNOSTI, PRAVICE IN 
ODGOVORNOSTI VSEH SAMOUPRAVNIH SUBJEKTOV PRI 
ZBIRANJU IN KORIŠČENJU SEKUNDARNIH SUROVIN«. So
deloval je tudi dr. Aleš Bebler, član sveta federacije in pred
sednik sveta za varstvo okolja pri zvezni skupščini. Naši sortirki papirja. Cveta Meden 

in Ana Rojšek, obe iz Ljubljane

Razprava je bila najprej okrog 
zakona o ravnanju z odpadki, ki 
ga je letos aprila meseca sprejela 
slovenska skupščina in o tem, da 
se podobni zakoni pripravljajo 
tudi v drugih republikah. Poudar
jen je bil pomen zakonodaje na 
tem področju, kjer je naša dejav
nost pomemben dejavnik. Naše 
poslovno združenje — poslovna 
skupnost INOI — naj bi bila or
ganizator simpozija oziroma po
svetovanj, ki bi izoblikovali in 
posredovali naše predloge sestav- 
ljalcem zakonov. Na tak način bi, 
tako so menili predlagale!, lažje 
vplivali na to, da bi v zakon pri
šli naši pogledi in stališča do te 
problematike.
Vrsta predstavnikov naše dejav
nosti je razlagala svoje pristope 
pri organiziranju zbiranja odpad
nih surovin, ki so predmet ones
naževanja okolja. Omenjali so 
sodelovanje s komunalnimi orga
nizacijami v Zagrebu in Beogra
du. V Beogradu so organizirali po
sebne dneve za zbiranje papirja. 
V Zagrebu je Unija uvedla nov 
način zbiranja papirja — zbirajo 
ga pred kamionom, ki pobira os
tale odpadke iz gospodinjstva. Za
nimiv je bil prispevek predstav
nika podjetja 3. maj z Reke, ki je 
informiral prisotne o dejavnosti 
njihove delovne organizacije na 
področju rekuperacije in o izde
lavi takšne naprave za mesto Re
ka, v sodelovanju z italijansko 
firmo Cerchini. Takšna naprava 
ki bi bila prva v Jugoslaviji, sa
ma presortira vse gospodinjske 
odpadke in loči kovinske, stekle
ne in druge odpadke. Lahko bi 
rekli, da iz vseh teh doslej neupo
rabnih in zavrženih odpadkov 
napravi koristne. Če je potrebno, 
jih sežiga ali kompostira.
Zanimiv je bil prispevek pred
stavnice izvršnega sveta AP Voj-

(Nadaljevanje na str. 12)

MOŠKE EKIPE

mesto
»INOT 78«

točke
»INOT

mesto
77«

točke

1. »INOS« Beograd 145 1 135
2. »OTPAD« Skopje 102 4 113
3. »METIS« Rijeka 100 11 52
4. »UNIJA« Zagreb 98 2 126
5. »NOVA SIROVINA«

Banja Luka 92 6 77
6. »DINOS« Ljubljana 87 7 75
7. »OTPAD« Split 78 3 113
8. »SUROVINA« Maribor 72 8 71
9. »SIROVINAPROMET«

Sarajevo 62 5 79
10. »23. OKTOBAR« Novi Sad 61 10 55
11. »SIROVINA« Sisak 56 14 45
12. »OTPAD« Pula 45 niso sodelovali
13. »OBNOVA« Osijek 33 niso sodelovali
14. »OTPAD« Zrenjanin 30 12 51
15. »KOSOVOSIROVINA«

Kosovska Mitroviča 20 niso sodelovali

Od prijavljenih ni nastopil »OTPAD« iz Kragujevca.

Naši strelci. Anton Ivanek iz Radgone, Bojan Herle iz Trbovelj in Janko Kar 
iz Maribora
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(Nadaljevanje s str. 11)

vodine, ko je ugotavljala, da so v 
Vojvodini pregledali in analizirali 
vse njihove možnosti v pokrajini. 
Primerjali so te z dejanskimi sta
njem in ugotavljali velika odsto
panja. Od vseh razpoložljivih od
padnih surovin ki nastajajo, jih 
zberejo le zelo majhen odstotek. 
To velja zlasti za steklo, papir 
itd. V tej panogi se tudi vse pre
več ugotavlja rentabilnost zbiranja 
in pri tem vkalkulira cena za na
bavo odpadka, ki je že bil vkal- 
kuliran v proizvod, kar ni pravil
no. Navedla je tudi nekaj prime
rov, ko so naše organizacije iz
našle tehnologijo za predelavo od
padkov kož v živinsko krmo, ki 
je doslej svet ni poznal in zdaj 
to s pridom izvažajo.
Predsednik Otpada Skopje je bil 
zelo kritičen. Rekel je, da bi mo
rale družbenopolitične skupnosti 
veliko več pomagati naši dejav
nosti pri novih lokacijah. Ker na
šo dejavnost potiskajo na obrob
ja mest ali pa celo iz mest, večajo 
stroške zbiranja ali pa sploh one
mogočajo zbiranje odpadkov od 
prebivalstva. Večkrat imamo vtis, 
kot da nas mora biti sram, 
ker zbiramo odpadke. V ve
likih mestih Evrope pa je zbira
nje odpadkov samo po sebi umev
no; sredi mesta, sredi belega dne, 
leže vrečke odpadkov in čakajo 
na odvoz, brez zgražanja. 
Ugotovljeno je bilo, da bo treba 
še veliko truda, da se bomo pre
vzgojili in še veliko časa, da bo 
vsak občan spremenil odnos do 
zbiranja odpadnih surovin in da 
bo že doma sortiral gospodinjske 
odpadke v tri ali več vrečk.

Na koncu smo bili udeleženci 
mnenja, da takšna posvetovanja 
in okrogle mize tudi pripomorejo, 
da bomo prej prišli do tega cilja.

Stane MANCINI

OSTALE UVRSTITVE PO PANOGAH SO:

Mali nogomet (13 ekip): 1. »INOS« Beograd, 2. »23. OKTOBAR« 
Novi Sad, 3. »UNIJA« Zagreb, 4. »DINOS« Ljubljana (lani 
smo bili na desetem mestu).

Rokomet (5 ekip): 1. »INOS« Beograd, 2. »UNIJA« Zagreb, 3. 
»NOVASIROVINA« Banja Luka, 4. »OTPAD« Skopje, 5. 
»DINOS »Ljubljana (lani nismo nastopili).

Kegljanje (10 ekip — moški): 1. »METIS« Rijeka (297 kegljev), 
2. »OTPAD« Split (262 kegljev), 3. »DINOS« Ljubljana (248 
kegljev). Lani je bilo 8 ekip; »DINOS« Ljubljana je bil prvi 
s 195 podrtimi keglji.

Kegljanje (3 ekipe — ženske): 1. »SUROVINA« Maribor (198 keg
ljev), 2. »DINOS« Ljubljana (164 kegljev), 3. »OTPAD« Skop
je (82 kegljev). Lani ženskih ekip ni bilo.

Pikado (12 ekip — ženske): 1. »OBNOVA« Osijek (166 krogov), 
2. »OTPAD« Split (165 krogov), 3. »INOS« Beograd (157 kro
gov), 4. »DINOS« Ljubljana (152 krogov). Lani je bilo 10 
ekip, »DINOS« Ljubljana je zasedel deseto mesto s 43 krogi.

Streljanje (15 ekip — moški): 1. »OBNOVA« Osijek (178 kro
gov), 2. »INOS« Beograd (175 krogov), 3. »OTPAD« Pula (173 
krogov), 4. »METIS» Rijeka (155 krogov), 5. »SIROVINA- 
PROMET« Sarajevo (153 krogov), 6. »23. OKTOBAR« Novi 
Sad (143 krogov), 7. »DINOS« Ljubljana (141 krogov). Lan
sko leto je bilo tudi 15 ekip, »DINOS« Ljubljana je dose
gel šesto mesto s 154 krogi.

Streljanje (9 ekip — ženske): 1. »METIS« Rijeka (162 krogov), 
2. »OTPAD« Skopje (131 krogov), 3. »DINOS« Ljubljana (85 
krogov). Lansko leto je bilo 8 ekip; dosegli smo prvo mesto 
s 103 krogi.

Tek na 1000 m (11 ekip — moški): I. skupina: 1. Ilič Milorad — 
»INOS« Beograd (2:53,2), 2. Letič Rifet — »DINOS« Ljubljana 
(2:57,0); III. skupina: 1. Božinovič Boško — »OTPAD« Split 
(2:33,4), 2. Pantovič Dobrosav — »INOS« Beograd (2:58,0), 
10. Kar Janko — »DINOS« Ljubljana (3:40,0). Lani smo za
sedli tretje mesto, ekip je bilo tudi 11.

Tek na 600 m (5 ekip — ženske): 1. »UNIJA« Zagreb (25 točk), 2. 
»OTPAD« Split (16 točk), 3. »DINOS« Ljubljana (15 točk). 
Lani je bilo 6 ekip, dosegli smo tudi tretje mesto.

Met krogle (10 ekip — moški): 1. »SIROVINAPROMET« Sarajevo 
(87 točk), 2. »INOS« Beograd (59 točk), 3. »METIS« Rijeka 
(57 točk), 9. »DINOS« Ljubljana (28 točk). Posamezno naj
boljši je bil Daut Omer (12,06); naš najboljši pa Brinar Franc 
(8,83). Lani »DINOS« ni nastopil.

Met krogle (7 ekip — ženske): 1. »UNIJA« Zagreb (29 točk), 2. 
»SUROVINA« Maribor (23 točk), 3. »INOS« Beograd (19 
točk), 4. »DINOS« Ljubljana (12 točk). Posamezno: 1. mesto 
Galič Branka — »UNIJA« Zagreb (827 cm); naša najboljša 
Jamnik Truda (707 cm). Lani je bilo 6 ekip, zasedli pa smo 
tudi četrto mesto.

NAGRADE ZA NAJBOLJŠE ...

Na delavskem svetu TOZD Priprava odpadnih surovin, ki je bil 
dne 30. oktobra 1978 so delegati med drugim sprejeli tudi sklep 
o nagradah za tri najboljša skladišča razpisanega tekmovanja:

I. nagrada je pol milijona starih dinarjev (5.000,00 din)
IL’ nagrada je 3.000,00 din 

III. nagrada je 2.000,00 din
Delavski svet je določil tudi namembnost nagrad. Nagrade se 
lahko porabijo samo za nakup športnih rekvizitov. Naši tekmovalki za met krogle. 

Sonja Rahne iz Ljubljane in Truda 
Jamnik iz Bohove
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Šah (15 ekip): 1. »INOS« Beograd, 2. »23. OKTOBAR« Novi Sad, 
3. »OTPAD« Skopje, 6. »DINOS« Ljubljana. Lansko leto je 
bilo 16 ekip, zasedli pa smo 13. mesto.

Namizni tenis (12 ekip): 1. »INOS« Beograd, 2. »SUROVINA« Ma
ribor, 8. »DINOS« Ljubljana. Lansko leto je bilo 14 ekip, 
zasedli pa smo sedmo mesto.

Vlečenje vrvi (13 ekip): 1. »INOS« Beograd, 2. »SIROVINAPRO- 
MET« Sarajevo, 3. »NOVA SIROVINA« Banja Luka, 8. »DI
NOS« Ljubljana. Lani »DINOS« ni nastopil.

Sortiranje papirja (13 ekip): 1. »OTPAD« Pula, 2. »SIROVINA« 
Sisak, 3. »NOVA SIROVINA« Banja Luka, 11. »DINOS« 
Ljubljana. Lani je bilo 6 ekip, dosegli pa smo četrto mesto.

Plavanje (9 ekip — moški): 1. »UNIJA« Zagreb (27 točk), 2. »ME- 
TIS« Rijeka (26 točk), 7. »DINOS« Ljubljana (16 točk). Posa
mezno: 1. Jankovič Milan — »UNIJA« Zagreb s časom 42,0, 
7. Srakar Miha s časom 45,1. Lani je bilo 7 ekip, dosegli pa 
smo šesto mesto.

Plavanje (6 ekip — ženske): 1. »METIS« Rijeka (21 točk), 2. »DI
NOS« Ljubljana (20 točk). Prva je bila Šolar Mira, »METIS« 
Rijeka, s časom 43,1; naša najboljša pa Musar Andra s časom 
43,3. Lani »DINOS« ni nastopil.

Cveta Meden

iz Črnomlja
IN LENDAVE

— Pri gradnji novega skla
diščnega objekta v CrnonVju 
je zadeva tako daleč, da smo 
pred pridobitvijo gradbenega 
dovoljenja. Za to vlogo na 
SOb Črnomelj smo namreč po
trebovali vsa potrebna soglas
ja in projektno dokumentaci
jo, katero je izdelalo Gradbe
no podjetje Megrad »TOZD 
AZA« iz Ljubljane. Istočasno 
smo v dogovoru z Gradbenim 
podjetjem Begrad Črnomelj, 
katero nam bo dostavilo po
nudbo za izdelavo kompletne
ga objekta, ter zunanje ure
ditve, Predvidevamo, da se bo
do dela pričela takoj po prido
bitvi gradbenega dovoljenja in 
popisu pogodbe z izvajalcem.
— Podobno situacijo imamo v 
Lendavi, kjer je po urbani
stičnem načrtu na zdajšnji lo
kaciji predvidena širitev Gore- 
nja-Varstroj Lendava. V in
dustrijski coni Lendava smo 
kupili zemljišče (ca. 6000 m2), 
pridobili lokacijsko dovolje-

REDNA LETNA ZBIRKA 
PREŠERNOVE DRUŽBE 1978

PREŠERNOV KOLEDAR 1979, bo
kot osrednja knjiga zbirke letos še 
posebno zanimiv. V njem bodo tudi 
razprave o dogajanjih po I. svetovni 
vojni, o pojavu evrokomunizma, za
pis o olimpiadi leta 1980 v Moskvi, 
pa še vrsta drobnih zanimivosti in 
informacij. Knjigo bodo krasile 
barvne reprodukcije slik Matije Ja
me, obsegala pa bo okrog 200 strani.

Boris Režek: CESTA NA MEJO, ro
man — Sočno in živo napisana pri
poved o koroških gruntarjih, njiho
vih hlapcih, deklah, ki oblikujejo Ih 
maličijo ljudi.

Miško Kranjec: ČARNI NASMEH 
dve povesti ■— »Čarni nasmeh« in 
»Pot med blažene«. Obe lirsko otož
ni povesti bosta nedvomno ganili 
srce vsakega od bralcev.

Miran Ogrin: VZHODNI VETER, po
topis — Naš znani popotnik je pod- 
naslovil svojo pripoved: Od Urala 
do Kitajske in do arabskih pustinj.

Draga Černelč, s sodelavci: ALER
GIJA, zdravstveni priročnik — o 
alergiji, njenih vzrokih, posledicah 
in še zlasti o načinih zdravljenja. 
Člani, ki so poravnali naročnino do 
30. junija letos, bodo prejeli še na
gradno knjigo:
Alan White: PODNEBJE UPORA,
roman. Delo obravnava značilen pri
mer nastanka in delovanja velemest
ne gverile na vročih tleh Ria de Ja- 
neira.
Omenjeno knjigo lahko prejmejo 
tudi tisti naročniki, ki so se naročili 
na zbirko po 30. juniju, le da bodo 
morali ti doplačati zanjo 50,— dinar
jev (broširana) oziroma 65,— dinar
jev (vezana).
Vse knjige bodo člani — naročniki 
prejeli v drugi polovici novembra.

7. JESENIC
— Na Jesenicah smo letošnje 
leto kupili zemljišče v izmeri 
ca. 7100 m2. Sedanja lokacija 
ne ustreza urbanističnemu na
črtu in zato jo moramo zapu
stiti, Prav tako pa tudi zdajš
nje skladišče in zemljišče po 
svoji kvadraturi ne ustrezata 
in onemogočata normalni pro
izvodni proces. Pri vlogi za 
pridobitev lokacijskega dovo
ljenja pa se je trenutno zatak
nilo, kajti razlastitveni posto
pek, katerega je vodila SOb 
Jesenice, je trajal tako dolgo, 
da so nekatera soglasja že iz
gubila veljavnost in jih bo po
trebno obnoviti.

Tisoč topov ne pomaga, če ni
maš na koncu puške — kosa 
kruha.

VOJAŠKA MODROST

nje, dobili pa smo tudi že iz
delano projektno dokumenta
cijo. Trenutno potekajo razgo
vori z Gorenjem — Varstroj 
o odškodninskem zahtevku, ki 
po oceni sodnega cenilca ni 
majhen.

SPREMENJEN IN DOPOLNJEN SKLEP 
O DODELITVI STANOVANJSKIH KREDITOV

Delavski svet DO DINOS je na seji dne 20. septembra 1978 spre
jel tudi naslednje sklepe:
Spremeni se sklep z dne 30. 7. t. 1. in poveča stanovanjski kredit: 
— Ljudmili ,Puc, Slov. Konjice na din 80.000,00 za 10 let

na 150.000 00 za 19 let 
na 150.000,00 za 19 let 

oz. adaptacijo in razširi-

— Krassnig Serafini, DSSS
— Mariji Garič, DSSS 
Dodatno se dodeli kredit za dograditev 
tev stanovanj naslednjim:
— Karolini Senčar, Maribor
— Lutvu Alibegoviču, Ljubljana
— Jožetu Hočevarju, Novo mesto
— Petru Babiču, Ljubljana 
Dodeli se premostitveni srednjeročni kredit za dokončanje gra
ditve po 3. odstavku 13. čl. pravilnika o dodeljevanju stanovanj 
in odobravanju stanovanjskih kreditov prosilcem:
— Andreju Viršček, TOZD POS din 30.000 00 na 10 let
— Angelci Dremelj, TOZD POS din 20.000,00 na 10 let
— Jožetu Horvatu, Murska Sobota din 50.000,00 na 10 let.
— Obrestna mera za vse odobrene kredite znaša 4 %>.

din 50.000,00 na 
din 60.000,00 na 

din 50.000,000 
din 50.000 00

6 let 
10 let 

na 10 let 
na 10 let.
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PREDSTAVLJAMO
VAM
POSLOVALNICO 
V NOVI GORICI

V Ljubljani je bilo megleno, v Postojni pa nič več. Vipavska 
dolina se je kopala v soncu. V vinogradih ni 'bilo več obiralcev 
grozdja. V Novi Gorici ni bilo več »tepiha« zastav nad glavno 
ulico, ki je v dneh 10. kongresa slovenske mladine ustvarjal po
sebno svečano počutje. Takšna in drugačna zapažanja so me 
spremljala, ko sem se peljal na našo poslovalnico v Novi Gorici.

Poslovodja Lucian Marussig me 
je pričakoval. Z njim je bila v 
pisarniških prostorih le še Ada 
Florjančič. Materialna knjigovod- 
kinja Marta Batežnik, Marussigo- 
va pomočnica, je bila na rednem 
letnem dopustu. Prav tako bla
gajničarka ,Pavla.
Medtem, ko je Ada Florjančič pri
stavila kavico, sva šla s poslovod
jem na dvorišče poslovalnice in si 
skupaj ogledala skladiščne prosto
re. Z delavci, skoraj samimi sta
rimi znanci, sem se prisrčno po
zdravil. Dva ste se v kratkih po
zdravnih besedah spomnila tudi 
zadnjega srečanja našega celot
nega kolektiva v Braslovčah, bli
zu Celja. Bilo je pred kakšnimi 
dvanajstimi leti.
O pomenu takih srečanj sva se po
tem pogovarjala tudi z Marus-

sigom. Ugotavljala sva, da se pri
padnost podjetju ne gradi z delom 
(beri garanjem), niti ne z osebni
mi dohodki (ker niso nikoli dovolj 
visoki). Najbrž pa se v precejš
nji meri gradi z družabnim življe
njem kolektiva, z dogajanji, ki de
lavcu omogočajo psihično in fizič
no sprostitev. Tudi to sva ugotav
ljala, da je pripadnost podjetju 
velika stvar. Kako velika in kako 
potrebna je, pa se izkaže, ko pride 
kolektiv v škripce, ko mora pre
magovati neobičajne težave za 
obstoj ali napredek.

LUCIAN MARUSSIG — LUČO je 
poslovodja novogoriške posloval
nice in sicer od februarja meseca 
1975. leta. Pred tem je bil štiri 
mesece potnik Jeklotehne, 12 let 
pa je delal v livarni Gostol. Tam

Upravna zgradba poslovalnice v Novi Gorici

LUCIAN MARUSSIG

je bil referent nabave proizvodov 
114. in 115. skupine. Leta 1957 je 
končal vajeniško dobo v trgovini 
z železnino. Leta 1960 se je vpisal 
v srednjo ekonomsko šolo. Da bi 
se lahko šolal je tedaj šel iz tr
govske stroke, v kateri je deljen 
delovni čas, v industrijo, v Gostol. 
Tudi sedaj še študira, izredno, in 
sicer na višji organizacijski šoli v 
Kranju. Pred tem je študiral na 
višji ekonomski komercialni šoli 
v Novi Gorici, po prometni nesre
či leta 1974 pa je ta študij opu
stil.
Marussig je rojen v Firencah v 
Italiji. Oče, železničar, je Gorici- 
jan, mati Furlanka. Otroci v nji
hovi družini so se rojevali tam, 
kjer je oče trenutno služboval in 
stanoval. Znano pa je, da so Ita
lijani železničarje pogosto preme
ščali iz kraja v kraj, po vsej Ita
liji.
Leta 1940 se je Marussigova dru
žina ponovno znašla v Girici. Tu 
so tudi preživeli obdobje naše na
rodnoosvobodilne vojne. Lucianu 
je bilo 6 let, ko je bilo konec II. 
svetovne vojne.

V prijetnem razgovoru v njegovi 
pisarni mi je najprej na kratko 
predstavil novogoriško posloval
nico.
Poslovalnica ima poleg skladišča 
v Novi Gorici (Solkanu) še skla
dišče v Tolminu in Ajdovščini, ki 
pa sta oba majhna. Večje in vred
nejše količine odpadnega blaga iz 
tolminske in ajdovske industrije 
namreč vozijo direktno na skla
dišče v Novo Gorico. Tovariš Lu- 
čo je opozoril na problem večjega
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skladišča v Tolminu, ki je vse 
bolj potrebno zaradi hitro nara
ščajoče tolminske industrije. Tol
minska občina pa že leta nazaj ne 
kaže pripravljenosti, da bi se to 
vprašanje rešilo.
Po eni strani vse večje količine 
industrijskih odpadkov, po drugi 
pa vse manjše doseganje razlike v 
ceni, bo sčasoma zaradi visokih 
prevoznih stroškov na skladišče v 
Novo Gorico onemogočilo to pre
važanje.
Skladiščnik v Tolminu je Alojz 
Rutar, ki pa pretežno dela v Novi 
Gorici, kjer ima tudi funkcijo 
skladiščnika oziroma pomočnika 
vodje skladišč.
V Ajdovščini delata dva delavca. 
Tam imajo tudi tako zelo staro 
litostrojsko stiskalnico, da je

predstavljajo naknadno dogovor
jeni oziroma popravljeni letni 
plan. Uresničevanja tega plana ne 
gre brez težav. Skrbi jih plan raz
like v ceni, ne pa količinski in 
vrednostni.

Katera vprašanja pa so vam 
oziroma vam še predstavlja
jo velik problem, sem vpra
šal, ko sem zvedel glavne 
podatke o poslovanju?

Najprej naj spregovorim o prob
lemu, ki je že rešen. Trdno upam, 
da je. To je bil problem moje 
vključitve v tukajšni kolektiv, ko 
sem prišel in postal poslovodja. 
Delovni staž tukajšnih delavcev je 
v povprečju gotovo nad 10 let, 
zato sem jim bil dolgo časa tuj.

praktično kos le pločevinkam iz 
Fructala.
V novogoriški poslovalnici je sku
paj zaposlenih 23 delavcev. Štirje 
so v upravi: poslovodja, namest
nik, materialni knjigovodja in 
blagajnik. Šoferje imajo štiri, 
strojnike pa tri.
Mehanizacijo predstavljajo štirje 
kamioni, dve stiskalnici za plo
čevino, dva dvigala in nekaj sti
skalnic za papir.
Na osnovi 9-mesečnih rezultatov 
bodo letos, tako računajo, ustva
rili okrog 23 milijonov din finanč
ne realizacije, medtem ko so jo 
lani okrog 19 milijonov din. Fizič
ne realizacije je bilo lani okrog 
10.400 ton, letos pa jo bo za do
brih 10 odstotkov več. Te številke

Niso me sprejeli za svojega, kot 
se reče. Počasi smo se privadili 
drug drugemu in sedaj že lahko 
rečem, da je ta problem rešen. Če 
ne bi bilo tako, potem se gotovo 
ne bi celoten kolektiv tako enotno 
lotil hitre odpreme blaga s skla
dišča na železnici, ki nam je bilo 
letos dokončno odvzeto. V 23 
dneh smo ga počistili in odpre- 
mili okrog 500 ton razsutega bla
ga. Delali smo v sobotah in nede
ljah in nikogar ni bilo treba pri
ganjati. Tudi sam sem vzdržal 
ves čas z njimi. Sklepam, da so 
me tedaj sprejeli, ne toliko kot 
šefa, temveč bolj kot njim ena
kega. Še ne dolgo tega sem imel 
velike težave npr. z nadurami. 
Zdaj jih nimam več. Zaradi vsega

tega zasluži kolektiv upravičeno 
pohvalo.

Načniva zdaj drugo vpra
šanje. Konkurenca?

Konkurenca ima tu precej manj
šo odkupno enoto kot je naša po
slovalnica, toda kljub temu grdo 
»rovari« s pomočjo Ljubljane, 
kamor spada. Poskuša nas izrini
ti, in to ji včasih tudi uspeva. Za 
odpadno blago ponuja višje od
kupne cene. Ne moremo reči, da 
nas ogroža, toda njeno »rovarje
nje« nas opozarja, da pri svojem 
delu stalno mislimo na to s kakš
nimi ljudmi imamo opraviti. Naše 
morebitne dogovore izkoriščajo za 
to, da lahko nenadoma presekajo 
našo, že utečeno pot, potem pa se 
delajo nevedne. Nihče noče biti 
ničesar kriv. Ugotavljam, da je 
sodelovanje s konkurenco nemo
goče.

Obdelajva zdaj problem va
šega skladišča. V Ljubljani, 
na upravi, so mi povedali, 
da ste letos zgubili skladišč
ni prostor ob železniških ti
rih in da iščete novo lokaci
jo, kamor bi preselili tudi 
sedež poslovalnice.

Če v razmeroma kratkem času ne 
dobimo večjega skladiščnega pro
stora bo to pomenilo našo recesi
jo, upadanje naše učinkovitosti, 
našega gospodarjenja. Kolikor ča
sa se bo le dalo, bomo to nevar
nost preprečevali tako, da bomo 
blago takoj odpremljali naprej, da 
ne bo obležalo na skladišču niti 
(Nadaljevanje na str. 16)

Ce trenutno ni drugega dela se 
»spravijo« nad papir, ki ga nikoli 
ne zmanjka. Od leve proti desni: 
Alojz Petrovčič, Alojz Rutar in Se
verin Mišigoj
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(Nadaljevanje s str. 15) 
en dan več, kot je potrebno za 
njegovo pripravo in odpremo. 
Zdaj smo že dva meseca v takem 
položaju in moramo reči, da ga 
uspešno obvladujemo. Takšen na
črt dela pa se nam bo podrl kakor 
hitro bo prišlo do večjega dotoka 
blaga, kot je običajen, npr. ob re
konstrukciji ali i»genera.lni čist
ki« kakšne tovarne. Toda tudi vse 
večja industrijska proizvodnja na 
našem območju daje vse več od
padnega blaga. Če ne dobimo 
kmalu večjega skladišča bo tudi 
odvzem rednih količin blaga pro
blem.

Koliko kvadratnih metrov 
skladišča pa ste izgubili ob 
železnici?

Po malem smo izgubljali to skla
dišče že pet let. Bilo je povsem ob 
državni meji in to je bil pravi 
vzrok za ukinitev. Letos smo mo
rali dokončno oditi in zapustiti 
zadnjih 2000 m2. Zdaj imamo skla
dišče samo na dvorišču upravne 
zgradbe poslovalnice. Tu je 10- 
krat manj prostora, kot smo ga 
imeli ob železnici.

Ali zdaj iščete nov skladi
ščni prostor za skladiščenje 
večjih količin odpadnega že
leza ali tudi za preselitev 
poslovalnice?

Tudi za preselitev poslovalnice. V 
srednjeročnem programu tukajš
nje občine je preselitev predvidena 
drugo leto. Tu, kjer smo sedaj, bo

ostalo le priročno skladišče ozi
roma zbiralnica.

In kje naj bi bili novi pro
stori proslovalnice?

Kakih 11 km od tu in preko Šent- 
petra. To ni tako hudo, kot izgle- 
da na prvi pogled, kajti industrij
ska cona je pri Šempetru in do nje 
bi imeli enako daleč kot imamo se
daj. Projektanti podjetja Projekt 
Nova Gorica so tam našli tri va
riantne lokacije in kot najprimer
nejšo tretjo varianto. Ta varianta 
je mogoče res najprimernejša za 
tamkajšnjo krajevno skupnost, ne 
pa tudi za nas. Nam bi najbolj od
govarjala prva varianta. Zemlji
šče pa je povsod močvirno, edina 
prednost je, da je v bližini želez
nica.
Najbolj zaskrbljujoče pri ponude- 
ni lokaciji je, da nam jo nudijo 
kot začasno rešitev. To pomeni, 
da se lahko zgodi, da se bomo 
morali še enkrat seliti, če bodo 
načrtovalci kasneje ugotovili, da 
nismo na pravem mestu. Načrt in
dustrijske cone namreč še ni do
končno izdelan.

Zamotan primer, ki daje 
vtis, da je naša 'dejavnost 
tudi za tamkajšno družbeno
politično skupnost nujno 
zlo. Toda dovolj o tem. Na
daljujeva s čim drugim. Na 
primer o toplih obrokih za 
delavce poslovalnice?

To imamo zelo dobro urejeno. 
Imamo pogodbo z obratom druž

bene prehrane MEBLO. Hrano, ki 
je zelo okusna, nam vsak dan pri
peljejo sem. Obrok je sestavljen 
iz treh, štirih jedi in je kot majh
no kosilo. Plačujemo ekonomsko 
ceno in sicer 35 din za obrok. Iz 
regresa za prehrano delavcev po
krivamo 20 din, 15 din pa dopla
čujejo delavci sami.

Imate kakšne izrazite sta
novanjske probleme?

Niti ne. En delavec je z družino 
stanoval v zelo neprimernem pro
storu, vendar je prav sedaj dobil 
odločbo o dodelitvi solidarnostne
ga stanovanja za mlade delavce. 
V 7 letih bomo morali njegov pro
blem dokončno rešiti.

Kakšni odnosi vladajo v ko
lektivu?

Delavci so složni, saj so vsi iz teh 
krajev, razen enega. Pripadnost 
podjetju je precejšna, to dokazu
jejo delovni rezultati. Upoštevati 
pa je potrebno, da imajo skoraj 
vsi več ali manj zemlje, ki jo ob
delujejo in da jim je treba iti na 
roko, kadar je čas setve ali po
spravljanja pridelkov. Moram pri
znati, da znajo vsako odsotnost 
pošteno nadoknaditi. Sicer se radi 
med seboj »ravsajo«, ko pa je tre
ba prijeti za delo pa so tiho in 
delajo.

Samoupravljanje?

Nič takega, da bi se lahko hvali
li. Delegat v delavskem svetu 
TOZD POS je Alojz Rutar, v DS 
delovne organizacije pa Marta Bi
težnik.

Imate partijsko organizaci
jo?

Nimamo. Član ZK je samo Marta 
Bitežnik.

Ocenite delo strokovnega 
sveta TOZD POS?

Sestanki strokovnega sveta so 
koristni in zato potrebni. Včasih 
bi bilo dobro, da bi bili dvakrat 
na mesec. Na teh sestankih reši
mo pretežni del komercialnih 
vprašanj in vprašanj strojne op
reme. Včasih se zavlečejo brez 
potrebe, največkrat takrat, kadar 
ne dobimo pravočasno gradivo v 
roke. Če analiziram te sestanke 
dobim občutek, da še ni zaživela 
tozdovska dejavnost. Še vedno se
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poslovodje poslovalnic obnašamo 
kot mali direktorji, kar se nam 
tudi upravičeno očita. Preveč smo 
zaprti sami vase, preveč gledamo 
samo na koristi svoje poslovalni
ce. Strokovni svet je koristen tudi 
zato, ker razbija to mentali
teto. Tudi sam sem tu, na poslo
valnici, uvedel podobne sestanke.

Še besedo, dve o papirju, ki 
sem ga videl na skladišču.

Papir nam predstavlja kakšnih 8 
odstotkov celokupne tonaže. Veli
ko koristi od njega nimamo, ker 
je prevoz na skladišče drag. Pa
pir zbiramo, sortiramo in stiska
mo predvsem zato, ker tudi to 
spada v našo dejavnost.

Bi hoteli še sami kaj dodati 
k tem vprašanjem?

K vprašanjem ne, informiral pa 
bi vas rad tudi o tem, da imam 
kar precej opraviti z raznimi in
tervencijami o uvozu oziroma iz
vozu blaga, po naročilu iz Ljub
ljane. Tu na meji se rado kaj za
takne, potem pa je treba marsikaj 
postoriti na naši ali italijanski 
strani, da gre blago naprej.

Zanimivo. Gotovo so vam v 
Ljubljani hvaležni za takšne 
usluge ...

JOŽE ČERNE je vodja skladišča v 
Novi Gorici in sicer od 1. decem
bra 1877. leta. Pred tem je bil 
strojnik in rezilec. Pri Dinosu je

že 16. leto. V tem času je pri pod
jetju napravil izpit za rezilca, za 
strojnika in za nakladalca s stro
jem MAC 10. Tovariš Černe je iz 
Grgarja, 5 km od Nove Gorice. 
Tam tudi živi. Kupil si je staro 
hišo in zdaj jo obnavlja. Pri Di
nosu je leta 1974 dobil 3 stare mi
lijone kredita.

Tovariš Černe povejte v
kakšnih odnosih živi tukajš
nji kolektiv?

V dobrih, zlasti v zadnjem času. 
Delamo sporazumno. Ko smo iz
gubili skladišče pri železnici smo 
se morali spoprijeti z novo nalogo. 
Vse kar pripeljemo sedaj sem, mo
ramo kar se da hitro zopet od
peljati, ker bi sicer takoj založili 
celotno skladišče. Kot vidite je 
zdaj tu manj materiala, kot ga je 
bilo prej, ko smo imeli veliko pro
stora na razpolago. Če v kolektivu 
ne bi vladali dobri odnosi, tej na
logi ne bi bili kos.

Je sedaj to dvorišče že takš
no, kakor ste si ga zamislili?

Še ne. Ne da se vse napraviti naen
krat. Ko bomo odpeljali še pro- 
krom bomo imeli tu razvrščene 
kontejnerske koše. Tamle bomo 
ogradili določen prostor z visoko 
žičnato ograjo, za odpadno plasti
ko. S tem bomo sprostili večje šte
vilo kontejnerskih košev, ki jih 
rabimo za drugo presortirano bla
go. Tamle dva delavca že 14 dni 
razdirata elektromotorje. Za kakš
nih 10 do 15 ton se jih je nabralo.

Ste zadovoljni s prehrano?

Odkar malico dobivamo iz Mebla, 
tega je že kakšni dve leti, sem za
dovoljen.

Imate kot vodja skladišča 
kakšne posebne želje?

Imam. Rad bi dosegel, da bi se 
vendarle enkrat to dvorišče asfal
tiralo. Kadar je dež je tu veliko 
blata. Zdaj, ko se je promet tu 
zelo povečal zaradi vzrokov o 
katerih ste že slišali, res ne bomo 
mogli več vzdržati brez asfalta.

Si to želite kljub temu, da 
boste morali od tu proč?

Ne verjamem, da se bomo kaj 
kmalu selili na novo lokacijo, si
cer pa bo tudi potem tu naše pri
ročno skladišče oziroma odkupno 
mesto.

Ste sicer zadovoljni?

Sem. Če bo šlo tako naprej, kot 
gre zdaj, bo vse v redu.

JOŽE ČERNE

Glasilo DINOS izdaja DO Dl 
NOS Ljubljana, Parmova 33, v 
560 izvodih.
Glasilo ureja uredniški odbor. 
Glavni in odgovorni urednik 
je Stane Mancini. Tehnični 
urednik Stane Koman.
Oproščeno prometnega davka 
po pristojnem sklepu 421-1/72.
Tisk tiskarna Tone Tomšič 
Ljubljana.
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ANTON MAVRIČ je 12 let pri Di
nosu. Prišel je kot šofer, sedaj pa 
je že drugo leto strojnik na dvi
galu. Po potrebi je še vedno tudi 
šofer. Rojen je v Goriških Brdih, 
sedaj pa z družino stanuje v No
vi Gorici. Ima dve hčerki; Ingrid 
hodi v peti razred, Mojca pa ne, 
ker ima šele 3 leta.

Imate kakšno samoupravno
funkcijo?

Pri TOZD POS sem član delavske 
kontrole. Prejšnji mesec sem bil 
na sestanku v Ljubljani. Obrav
navali smo pritožbe rezilcev, ven
dar nismo prišli do zaključkov. Se 
enkrat bomo razpravljali o tem.

Ste zadovoljni s prehrano?

Sem, samo malo predraga je. Vča
sih se mi zdi, da bi lahko za ta 
denar dobili kaj boljšega.

ANTON MAVRIC

Kje ste bili letos na dopu
stu?

Na otoku ,Pagu. Imam svojo pri
kolico pa smo šli tja kampirati. 
Bilo je lepo.

SEVERIN MISIGOJ

SEVERIN MISIGOJ je pri našem 
podjetju že 30 let. Ves čas je, kot 
pravi sam, skladiščni delavec. 
Zdaj že 10 let sortira in stiska 
papir. Severin stanuje v upravni 
zgradbi poslovalnice in je zato tu
di hišnik oziroma čuvaj skladišča.

Tovariš Severin, kjer vse 
ima poslovalnica stiskalnice 
za papir?

V Ajdovščini pri Fructalu, pri Ci
mosu v Šempetru in v Cementar
ni Anhovo. V Anhovo smo jo da
li v najem. Z njo stiskajo nekakš
no odpadno plastiko, ki jo potem 
vozijo na smetišče.

Ste zadovoljni z delom in 
sploh?

Sem, moram biti.

Kam greste na dopust?

Jaz nikamor, žena gre, v naše hi
šice v Savudriji. Jaz ostajam do
ma, ker moram čuvati skladišče.

ADA FLORJANČIČ

ADA FLORJANČIČ je že več kot 
31 let pri Dinosu. Doma je iz Mosta 
na Soči, od koder se vsak dan, že 
nekaj let, vozi na delo v Novo 
Gorico. Tu je predvsem material
ni knjigovodja, opravlja pa tudi 
druga dela, po dogovoru z Marto 
Bitežnik. Obe skupaj opravita vse 
kar je potrebno, vključno admini
strativno delo.

Tovarišica Ada, kaj vse ste 
delali pri nas v teh 31. le
tih?

Vseskozi pravzaprav pripadam 
skladišču v Mostu na Soči. V pr
vih letih službovanja smo imeli v 
raznih krajih zbiralnice, ki so bile 
odprte določene dneve v tednu. 
Na tako imenovane odkupne dneve 
sem hodila tja izplačevat ljudem 
vrednost prinešenega blaga. Dela
ti sem hodila v Bovec, Kobarid, 
pa tudi v Idrijo in Ajdovščino. 
Takšnega dela pa je bilo vse manj 
in začela sem hoditi v Novo Go
rico. Zdaj sem tu.

Naj vas še vprašam za od
nose v kolektivu?

Ne vem, kaj bi rekla. Ni proble
mov, vsaj zdaj ne. Včasih pa mi 
je bilo hudo, da sem jokala. Mo-
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je delo gre že h kraju. Drugo leto 
se bom upokojila. Kar težko ča
kam na to, saj me zdravje že kar 
močno izdaja.

Ali imate sedaj tudi kakšno 
funkcijo?

Sem članica izvršnega odbora naše 
sindikalne podružnice. Vseskozi 
sem tudi blagajničarka sindikata.

Nekajkrat sem vas videl na 
dopustu v Savudriji. Ali 
redno hodite tja na dopust?

Trikrat sem bila v Savudriji, le
tos pa sem šla po liniji Zveze bor
cev NOV v Strunjan, v invalid
sko zdravilišče. Koristilo mi je in 
rada bi šla še, pa je vedno zase
deno.

Bi želela še sama kaj pove
dati?

Rada bi se zahvalila Dinosu in ce
lotnemu kolektivu za izredno hit
ro pomoč in razumevanje ob lan
skem potresu, ki je prizadel tudi 
mene in tovariša Rutarja. Od pod
jetja sva takoj dobila vsak po eno 
prikolico, da smo lahko prebivali 
v njej, dokler nismo popravili hi
še oziroma, dokler so se potresni

ALOJZ RUTAR

sunki ponavljali. Oba z Rutarjem 
se res iskreno zahvaljujeva.

BOJAN SANABOR je pri Dinosu 
3 leta in pol. Je šofer. Z družino 
živi v Ozeljanu. Ima sina Saša, ki 
ima pet let.

Tovariš Bojan, vi ste pred
sednik osnovne sindikalne 
organizacije, ali ne?

Da, dve leti.

Imate kakšne sestanke?

Imamo, izvršnega odbora.

O čem ste npr. razpravljali 
na zadnjem sestanku Izvrš
nega odbora?

O izpolnjevanju tromesečnega 
plana.

BOJAN SANABOR

Kakšno vozilo imate?

TAM kontejner. Pravkar sem pri
peljal papir iz emoninega marke
ta.

Kakšno blago največkrat 
prevažate, kam oziroma od 
kod?

Največ iz Iskre v Šempetru. Naj
več vozim na relaciji Tolmin in 
Ajdovščina. Kovine vozim iz na
šega skladišča v Mariborsko li
varno, v celjsko cinkarno in v 
Mehanotehniko Izola.

Vas vaš poklic veseli?

Vsekakor. Prej sem bil pri Av- 
toprometu Nova Gorica. Bil sem 
šofer špediter.

Kam greste na dopust?

Letos nisem bil nikjer. Gradim 
hišo v Ozeljanu. Lani sem dobil

IVICA MIKŠIC je dobil sodlidar. 
nostno stanovanje

pri našem podjetju kredit in sicer 
12 starih milijonov.

Bi hoteli sami kaj povedati?

Ne, ne morem se tako hitro zbra
ti. Nisem pričakoval, da bom in- 
tervjuvan.

Stane KOMAN

ČAST
IN
OBLAST
DELA
Tudi v sindikatih je potrebno za
ostriti idejnopolitično diferenci
acijo glede odnosa posameznikov 
do samoupravljanja in odločneje 
nastopati proti nosilcem tehnobi- 
rokratskih in drugih protisamou- 
pravnih teženj. Očitno je namreč, 
da se tiste družbene sestave, ki so 
dolgo upravljale v imenu delav
cev, le s težavo privajajo na upra
vljanje delavcev samih. Zato si 
tudi uresničevanje revolucionar
nega gesla »Delu čast in oblast« 
zamišljajo nekako takole: »Čast — 
to že to, oblast pa le počasi.« Kot 
da sta čast in oblast dela dve lo
čeni sestavini delavčevega družbe
nega položaja.
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SEZNAM NAŠIH UDELEŽENCEV NA DRUGIH
DELAVSKIH ŠPORTNIH IGRAH — INOT 78

Ženske:

CAFUTA Zdenka streljanje
JAMNIK Truda met krogle, pikado, kegljanje
JANKOVIČ Nevenka plavanje, kegljanje
JENKO Ana streljanje, kegljanje
JERAJ Sonja tek na 600 m, kegljanje
JOVlCEVIČ Lela kegljanje, pikado
KURENT Rezika streljanje
MEDEN Cveta kegljanje, sortiranje papirja
MUSAR Andra plavanje, kegljanje
RAHNE Sonja tek na 600 m, met krogle, kegljanje
ROJSEK Ana kegljanje, pikado, sortiranje papirja

Moški:

BARLE Peter kegljanje, vlečenje vrvi
BOTONIC Izet mali nogomet, vlečenje vrvi, met krogle
BOTONlC Raif mali nogomet, vlečenje vrvi
BRINAR Franc namizni tenis, met krogle, vlečenje vrvi,
HERLE Bojan mali nogomet
HOJDANIC Mustafa streljanje, mali nogomet
IVANEK Anton mali nogomet
KAR Janko streljanje
KOMAC Ferdo streljanje, tek na 1000 m
KUŠAR Ivan kegljanje
KLANCISAR Franc met krogle
LAH Milan mali nogomet, rokomet
LEBER Anton namizni tenis, rokomet, mali nogomet
LETIC Rifet šah, vlečenje vrvi
LUZAR Slavko mali nogomet, tek na 1000 m
NADAREVIC Nail šah, vlečenje vrvi
PAJANClČ Drago mali nogomet
PATERNOSTER Janez mali nogomet, rokomet
RAKIPOV Džemal kegljanje, rokomet
ROJŠEK Lado mali nogomet, rokomet
SIMONIŠEK Sandi plavanje, rokomet, mali nogomet
ŠMELCER Jože kegljanje
ŠPELI C Mitja kegljanje
SRAKAR Miha kegljanje, mali nogomet
VERTELJ Milan plavanje, rokomet
VIDMAR Bojan kegljanje
VOJIN D j uro kegljanje, vlečenje vrvi
ZORKO Zdravko šah, vlečenje vrvi
ŽLOGAR Jože šah

rokomet, tek na 1000 m

»NIHČE NE POZNA BOLJE CENE MIRU OD TISTIH, KI SO 
OKUSILI VOJNE STRAHOTE«

OSMI KONGRES ZB NOV JE BIL V BUDVI MED 17. IN 19. 
OKTOBROM 1978

(Iz govora predsednika ZZB NOV JUGOSLAVIJE, generala ar
made, Kosta Nadja)

Jugoslavija daje že desetletja, z bogastvom različnih novih oblik 
izgradnje socialističnih odnosov na samoupravnih osnovah, izje
men prispevek k boju, da bi bilo človeštvo osvobojeno vseh vrst 
izkoriščanja. Stabilnost naše družbe in političnega sistema socia
listične samoupravne demokracije potrjuje tudi dejstvo, da ob 
vseh velikih pretresih svetovnih razmerij Jugoslavija doživlja 
izredno miren razvoj.

IZ KRANJA

— Končano je asfaltiranje 
skladišča v Kranju, kar bo ne
dvomno pripomoglo k boljše
mu poslovanju. Prvotno ma
kadamsko dvorišče je bilo ved
no blatno in je močno oviralo 
notranji transport. Istočasno 
so se pričela tudi dela na ure
ditvi in asfaltiranju dovozne 
ceste Planika—Drulovka in po 
napredovanju del sklepamo, da 
bodo kmalu dokončana.

IZ LJUBLJANE

— V industrijski coni BP 8 
Črnuče, kjer ima ljubljanska 
poslovalnica novo lokacijo, so 
dela v polnem zamahu. Zem
ljišče se namreč komunalno 
opremlja. Istočasno potekajo 
pogovori v naši OZD, kateri 
objekti naj bi bili na našem 
zemljišču in kakšni. Idejni 
projekt bomo izdelali sami in 
s tem prihranili precej finanč
nih sredstev.
— Dela na gradnji Poslovnega 
centra BS 101/2 v Ljubljani, v 
katerem bodo tudi naši novi 
poslovni prostori, še vedno ne 
napredujejo zadovoljivo, tako 
da je rok končanja del ne
znan. Na zadnji, 7. seji grad
benega odbora investitorjev 
Poslovnega centra, je namreč 
predstavnik »Klima« Celje, ki 
izvaja centralno kurjavo izja
vil, da je zaradi počasnosti iz
vajanja gradbenih del, katere 
izvaja GIP Gradis, onemogo
čeno izvajanje del na central
ni kurjavi, ki bi v zimskem 
času omogočila finalna dela. 
Sklep na tej seji je bil, da In
dustrijski biro ponovno opom
ni GIP Gradis zaradi počas
nega napredovanja del, kajti 
rok za dokončanje del je 1. 4. 
1979. leta.
Na tem sestanku je bilo tudi 
podano poročilo o predelnih 
stenah. Ing. Božič (odgovorni 
projektant) naj bi se posveto
val s požarnim inšpektorjem, 
kje je možna uporaba lesenih 
sten in če je sploh možna. Pri 
lesenih stenah namreč pride v 
poštev kombinacija pregraje- 
vanja prostorov z omarami, 
kar bi pri investiranju pre
delnih sten prineslo določen 
prihranek ter pridobitev na 
kvadraturi prostorov.

Janez SRDIC

Fotografija na naslovni strani:
Delavca Ivan Konjedic in Ivan 
Madon iz Nove Gorice razbijata 
elektromotorje
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